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Schůze výboru Základní odborové organizace FLÚ 

30. 4. 2024 14:10–15:15 

 

Přítomní členové výboru: Jan Bierhanzl, Martin Brabec, Hynek Janoušek, Ondrej Majer, 
Pavel Nývlt, Alena Sarkissian. 

Dne 24. 4. Výbor v hlasování per rollam schválil proplacení 10.000,- Kč z účtu ZOO jako 
příspěvek na jógu na pracovišti (5 pro, 0 proti, 2 se zdrželi). 

Alena Sarkissian v návaznosti na informace, které zazněly na kolegiu ředitele, upozornila na 
chystanou legislativní úpravu, podle níž by se stipendia doktorandů zaměstnaných na AV 
snížila tak, aby jen dorovnávala rozdíl mezi jejich tabulkovým platem a zákonem stanovenou 
výší stipendia. To by vedlo k zakonzervování stávajícího podfinancování doktorského studia. 
Toto téma bude prodiskutováno na příští schůzce se zástupci dalších ZOO 3. vědní oblasti a 
odbory proti této legislativní změně budou aktivně vystupovat. 

Jan Bierhanzl informoval o akci „Kolaps systému“, kterou na 3. června odpoledne chystá 
iniciativa Hodina pravdy na protest proti nedostatečné výši institucionálních prostředků 
pro VŠ. Vyzval k podpoře této akce. 

Alena Sarkissian sdělila, že dnes za pomoci paní Cerhanové z OS PVV odeslala 
rejstříkovému soudu žádost o změnu zápisu o ZOO FLÚ ve veřejném rejstříku 
právnických osob. Až tuto žádost zpracuje rejstříkový soud, vystaví příslušný protokol, který 
vyžaduje banka pro ukončení blokace účtu ZOO, k níž banka koncem března přistoupila 
navzdory svému předchozímu slibu. 

Jan Bierhanzl upozornil, že stále zbývá značný počet nevyzvednutých poukázek na členské 
bonusy za loňský rok. Nyní jsou k dispozici u něj v kanceláři; členům, kteří si je dosud 
nevyzvedli, pošle mail. 

Jan Bierhanzl informoval, že od minulé schůze výboru se dvakrát sešla pracovní skupina 
k odměňování, v níž zastupuje ZOO. Pracovní skupina diskutuje o třech otázkách: 1) ideální 
výše mezd (např. 200% průměrné mzdy z minulého roku pro V6 a poměrnou část z toho pro 
V1–V5, např. 0,6 pro V1); 2) ideální skladba mezd (např. 75% institucionálního a 25% 
grantového financování; v současnosti je to v některých případech 50:50); 3) redistribuce 
grantových prostředků (např. ve výši 10–20%). V následné diskusi, do níž se zapojili 
především Hynek Janoušek a Alena Sarkissian, zazněly návrhy na rozlišení míry redistribuce 
u financí z GAČRu a OP, a na rozložení odměny pro žadatele o grant do delšího časového 
období, ideálně až do příležitosti k podání dalšího grantu. Pavel Nývlt upozornil na nutnost 
nastavení jasných pravidel redistribuce před podáním příslušných grantových žádostí; 
Jan Bierhanzl slíbil, že toto téma na pracovní skupině nastolí. Jan Bierhanzl upozornil, že se 
na pracovní skupině objevil návrh zvýšit průměrnou mzdu s pomocí propouštění, zejména lidí 
s nižšími úvazky, proti čemuž coby zástupce odborů protestoval. Na závěr Jan Bierhanzl 
informoval, že ing. Rybáková vypočítává vnitřní dluh FLÚ oproti průměrné mzdě na AV. 

Na popud Martina Brabce Výbor prodiskutoval otázku, jak by se k aktivitě v podávání grantů 
mělo přihlížet při atestacích. 
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Pavel Nývlt informoval, že začaly fungovat tři expertní skupiny k atestacím, které mají 
zvážit návrhy na úpravu příloh k atestačnímu řádu a případně atestačních protokolů, resp. 
kontrolu profilů jednotlivých kvalifikačních stupňů, stanovení požadovaného pracovního 
výkonu pro V1-V6 za určité období a případně přesnějších pravidel pro prodlužování 
pracovních smluv a uzavírání pracovních smluv na dobu neurčitou. Spolu s předsedy 
ZOO sumarizoval průběh jejich schůzky s Martinem Ritterem v této věci. Alena Sarkissian 
varovala, že změny příloh k atestačnímu řádu mohou být zamýšleny jako reforma shora bez 
náležité celoústavní diskuse a že mohou být neslučitelné se změnami atestačního řádu, které 
navrhovala ZOO. Výbor pověřil předsedy, aby o této problematice jednali s ředitelem FLÚ. 

Termín dalšího zasedání Výboru bude stanoven hlasováním per rollam. 


